



## **Antonia Maioni, Ph.D**

Professor Maioni holds a cross-appointment as Professor in the Department of Political Science and the Institute for Health and Social Policy at McGill University. Her teaching portfolio spans across public policy, Canadian and Quebec politics, and Canadian Studies. She is also a member of the International Masters in Health Leadership program's teaching team in McGill's Desautels Faculty of Management.

From 2001 to 2011, she held the position of Director of the McGill Institute for the Study of Canada and William Dawson Scholar at McGill University, bringing leadership in public policy issues and interdisciplinary research to local, national and international audiences.

Professor Maioni is currently President of the Federation of Humanities and Social Sciences, which represents 81 scholarly associations and 80 universities and colleges across Canada. She has served on the Board of Trustees of the Canadian Foundation for Healthcare Improvement and is a

member of the Research Council of the Canadian Institute for Advanced Research (CIFAR).

### *Education and Experience:*

Professor Maioni holds a B.A. from Université Laval, an M.A. from Carleton University's Norman Paterson School of International Affairs, and a Ph.D. in political science from Northwestern University. She also taught at the University of Ottawa, and has held visiting appointments at Columbia's Mailman School of Public Health, Harvard's Center for European Studies, the North American Studies Program at Duke University, and the Robert Schuman Centre of the European University Institute, in Florence.

Professor Maioni has published widely in the fields of Canadian and comparative politics, social policy and public policy. Her recent research was funded by the Social Sciences and Humanities Research Council of Canada, the Canadian Institutes for Health Research, and the Max Bell Foundation.

### *Engagement and Outreach:*

A frequent commentator on public policy issues, Canadian and Quebec politics, in both English and French, Professor Maioni is a political analyst with CTV News since 2008 and a contributor to the *Globe and Mail* since 2011. In 2006, she was named CIBC Scholar-in-Residence for the Conference Board of Canada, McGill's Top Newsmaker, and a finalist in the YWCA Women of Distinction Awards.

Active in scholarly networks and community outreach, and dedicated to the mentorship of Canada's next generation of leaders, Professor Maioni has been an advisor in the Action Canada program for public policy leadership, the Sauvé Scholars Program and the Canadian Merit Scholarships. She is a former member of the boards of the Institute for Research on Public Policy, the McCord Museum of Canadian History, and the Banff Forum. She has also served the Montreal community as a member of the boards of The Priory School and the Sacred Heart School of Montreal.

## **Antonia Maioni, Ph.D**

Antonia Maioni est professeure titulaire au Département de science politique et à l'Institut des politiques sociales et de la santé à l'Université McGill. Elle a enseigné dans des domaines divers, dont les politiques publiques, la politique canadienne et québécoise, et les études canadiennes. Elle fait aussi partie du corps professoral du programme de maîtrise internationale en gestion de la santé offert par la Faculté de gestion Desautels de l'Université McGill.

De 2001 à 2011, elle a occupé le poste de directrice de l'Institut d'études canadiennes de McGill, où elle a fait preuve de leadership pour stimuler la collaboration interdisciplinaire et les interactions entre le milieu universitaire et ses partenaires locaux, nationaux et

internationaux, notamment dans le domaine des politiques publiques.

Antonia Maioni est actuellement présidente de la Fédération canadienne des sciences humaines, qui regroupe 81 associations scientifiques et 80 universités et collèges à travers le pays. Elle a siégé au conseil d'administration de la Fondation canadienne pour l'amélioration des soins de santé et elle est membre du conseil de recherche de l'Institut canadien de recherches avancées.

### *Formation et expérience :*

Antonia Maioni détient un baccalauréat de l'Université Laval, une maîtrise de la Norman Paterson School of International Affairs de l'Université Carleton et un doctorat (Ph.D.) en science politique de l'Université Northwestern (Evanston, Illinois). Avant de rejoindre l'Université McGill, elle a enseigné deux ans à l'Université d'Ottawa. Elle a aussi été professeure ou chercheuse invitée aux universités de Columbia (Mailman School of Public Health), Harvard (Center for European Studies), Duke (North American Studies) et à l'Institut universitaire européen (Robert Schuman Centre), à Florence.

La professeure Maioni a publié de nombreux articles et ouvrages dans des domaines tels la politique canadienne, la politique comparée, les politiques sociales et les politiques de santé. Ses recherches ont reçu l'appui financier du Conseil de recherches en sciences humaines du Canada, des Instituts

canadiens de recherche sur la santé  
et de la Fondation Max Bell.

*Rayonnement médiatique et engagement  
communautaire :*

Antonia Maioni est une analyste de la politique canadienne et québécoise recherchée par les médias locaux, nationaux et internationaux. Elle est analyste politique régulière au réseau national de CTV depuis 2008 et elle publie des chroniques dans la page de commentaires du *Globe and Mail* depuis 2011. En 2006, elle a été nommée « CIBC Scholar in Residence » au Conference Board du Canada, « Top Newsmaker » à l'Université McGill et finaliste du concours « Femmes de distinction » du YWCA de Montréal.

En plus d'être active dans les milieux universitaires et scientifiques, Antonia Maioni est dévouée à la formation et au mentorat de la génération montante de leaders canadiens. Elle a été conseillère du programme Action Canada pour le leadership dans les politiques publiques, de la Fondation Sauvé et de la Fondation canadienne des bourses de mérite. Elle a siégé aux conseils d'administration de l'Institut de recherche sur les politiques publiques (IRPP), du musée McCord d'histoire canadienne et du Banff Forum, ainsi que les conseils d'administration du Priory School et l'École Sacré-Cœur de Montréal.

## **Antonia Maioni**

Department of Political Science  
Institute for Health and Social Policy  
McGill University  
1130 avenue des Pins ouest,  
Montréal, QC, H3A 1A3  
Telephone: (514) 398-4815

[antonia.maioni@mcgill.ca](mailto:antonia.maioni@mcgill.ca)



[president@ideas-idees.ca](mailto:president@ideas-idees.ca)

